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Een verslag van Hans Stevens, sinds 1993 bestuurslid.  

Ja, als we het over de oprichting van onze wijkvereniging 

hebben, kunnen we beginnen met het vermelden van de 

oprichtingsvergadering op 30 december 1993, gehouden in  

ons Wijkgebouw “Den Drempel”, dat toen nog het 

“Baanlozen Activiteiten Centrum” heette.  

De drijfveer voor de oprichting was  

a) onze vinger aan de pols bij de Gemeente, bij hun voor-

nemen de veilinggebouwen in onze wijk te gaan afbreken 

en nieuwbouw te gaan realiseren, op deze locatie  

b) tevens de wens van de Gemeente Etten-Leur een wijk-

vereniging op te richten in onze wijk.  

Hans Stevens kon, als penningmeester, nog de overgeble-

ven penningen uit de vereniging “Achter het Gemeente-

huis” meenemen in het nieuwe bestuur.  

(De vereniging “Achter het Gemeentehuis” was eigenlijk 

een actiegroep, vanuit de bewoners van de Bruininkhui-

zen, tegen de overlast, voornamelijk veroorzaakt door de 

AMILTO, door de najaarskermis en door de woonwagen-

problematiek van de zomerkermis op het grote parkeerter-

rein bij deze straat) 

De Akte tot Oprichting van onze Wijkvereniging werd op 31 

maart 1994 door de notaris P.J. van der Loo, op zijn kan-

toor op de Markt,  ondertekend in bijzijn van het bestuur. 

Dat was het begin van een lange weg naar de huidige 

situatie, waar wij, als vrijwilligers met onze Wijkvereniging, 
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nu verkeren.  

Het gevolg van veel arbeid, veel opgeofferde vrije tijd, 

geduld en vooral doorzettingsvermogen. 

Ons doel, zoals vermeld in de bovengenoemde akte:  

Het bevorderen van de leefbaarheid en saamhorigheid in 

de wijk Centrum West, die begrensd wordt door de spoor-

lijn, Markt, Roosendaalseweg en de Heistraat.  

Deze markering geeft aan dat onze wijk niet groot is, het-

geen een voordeel is gebleken bij onderlinge contacten 

van de Wijkvereniging met wijkbewoners.  

De communicatielijnen tussen die twee zijn kort, sociale 

contrôle wordt bevorderd, iedereen kent iedereen en daar-

door wordt er een leefbare woonomgeving gevormd, waar-

in de centrale positie van het wijkgebouw een positieve 

bijdrage levert. 

Gedurende de afgelopen 25 jaar heb ik 6 voorzitters voor-

bij zien komen. 

In volgorde van tijd:  

Jan de Leeuw,  

Hans Stevens,  

Noud Raaimakers,  

Leo Verhoeven,  

Jos Jongenelis  

Hans Stevens  (interim) 

en nu Piet de Regt.  

We zijn met hun getuige geweest en zijn nu nog getuige 

van een Wijkvereniging, die moeilijke tijden maar ook 
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voortvarende tijden heeft gehad en nu, god zij dank, bruist 

van activiteiten. 

Onze Wijkvereniging is opgericht in het kader van het 

vroegere “Buurtbeheer” 

hetgeen betekent dat alle activiteiten gericht zijn op bevor-

deren van leefbaarheid en saamhorigheid in de wijk, gefa-

ciliteerd door de Gemeente Etten-Leur. Wij waren en zijn 

de oren en de ogen in de wijk voor de Gemeente. 

Doordat bij de oprichters dit doel voor ogen stond, is het 

besluit genomen alle wijkbewoners automatisch als lid te 

aanvaarden, zonder dat er contributie wordt gevraagd. Kan 

je een geldelijke bijdrage vragen voor buurtbeheer?  

Het eensluidende antwoord was ontkennend bij de oprich-

ting. 

Wel was besloten bij activiteiten een bijdrage te vragen 

van participerende wijkbewoners, zodat de kosten voor die 

activiteiten kunnen worden gedekt. 

Gedurende de afgelopen 25 jaar zijn veel activiteiten geor-

ganiseerd, die steeds vermeld stonden in het jaarlijks uit te 

geven programmaboekje, in  de regelmatig rondgebrachte 

flyers of in het nu tweemaal in het jaar verschijnende wijk-

blad met gele kaft. Kanariegeel, de kleur van Centrum 

West. Vandaar onze gele vlag, die bij ieder evenement 

hoog in top wordt gehesen.  

Zoals eerder opgemerkt, heeft de Wijkvereniging ook 

moeilijke tijden meegemaakt. 

Allereerst moesten we in  de eerste jaren van ons bestaan 
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strijden voor acceptatie en voor ons bestaansrecht. We 

werden in de beginperiode in het wijkgebouw gezien als 

ongenode gasten, een koekoeksjong in de gevestigde 

orde. Op financieel gebied hadden we weinig basis. 

De Gemeente Etten-Leur was in het begin onze enige 

morele en financiële  steun. De wijkbewoners moesten we 

nog enthousiasmeren voor het wijkgebeuren. 

Toen we eindelijk de wijkverenigingstrein een beetje op de 

rails hadden, dreigde onze beschermer vanaf het begin, de 

Gemeente Etten-Leur, ons nog, in het afgelopen decenni-

um, met sluiting van het wijkgebouw en verhuizing van 

onze Vereniging naar de brede school in Centrum Oost.  

Dit alles vanwege de Accommodatie nota, waarin die ac-

commodaties bij de Gemeente zouden worden gesloten 

met een te lage bezettingsgraad.  

Een regelrechte bezuiniging!  

Samen met Wijkvereniging Centrum Oost in een gebouw 

zou een doodsteek zijn geweest voor onze Wijkvereniging.  

Daarbij werd ook nog de Markt door onze vrijwilligers en 

wijkbewoners als een onoverbrugbare barrière beschouwd.  

En trouwens! De Couleur Locale van West is niet die van 

Oost! 

Maar de toevoeging van de grond onder ons wijkgebouw 

aan het plantsoen en de verhuizing van de Wijkvereniging 

ging niet door, omdat wij ons daar met gefundeerde argu-

menten tegen hebben verzet en omdat de Gemeente de 

bezettingsgraad van “Den Drempel” niet goed had inge-
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schat.  

Om die bezettingsgraad van ons Activiteitencentrum te 

bevorderen en daardoor ons bestaansrecht voortdurend te 

bewijzen hebben we in de loop van de afgelopen jaren 

vele verenigingen welkom geheten in onze “Den Drempel”. 

Drie biljartverenigingen, een kantklosclub, een bij ons 

repeterende cabaretgroep, een schaakclub etc. 

Verder zijn er reguliere inloopavonden, waar wordt ge-

kaart , bordspellen worden gespeeld en kan worden gebil-

jart.  

De Jeu de Boules baan is vooral op vrijdag een druk be-

zocht fenomeen. Ondertussen is er een tweede baan bij 

gekomen, hetgeen aangeeft dat het een populaire sport is 

gaan worden in onze wijk. De baan in het Grijsoord, die 

was er ook nog,  heeft al van af het begin niet gefunctio-

neerd. Dit was te wijten aan de ligging van deze baan. Het 

wijkidee, van onze oud-penningmeester, om een jeu de 

boules baan te realiseren naast het wijkgebouw, heeft 

gevolg gehad. De twee banen zijn aangelegd door vrijwil-

ligers  uit onze wijk, waarvoor we hun nog steeds heel 

dankbaar zijn.  

Diverse op sociaal terrein gerichte instanties vergaderen 

bij ons en doen hun presentaties voor inwoners van Etten-

Leur.  

De Gemeente Etten-Leur maakt ook gebruik van onze 

accommodatie voor info- avonden voor onze wijkbewoners 

en soms voor die van aangrenzende wijken. 
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De georganiseerde St Nicolaasmiddag, het kindercarnaval, 

het gratis diner op de kerstmiddag voor 65 plussers uit de 

wijk, de buitenspeeldag, de burendag, de halloween avond  

zijn o.a.  activiteiten die we organiseren. 

Al deze activiteiten trekken, met elkaar communicerende, 

wijkbewoners aan, die behoefte hebben aan dat contact, 

deels ook omdat er eenzaamheid mee wordt verdreven. 

Ons activiteitencentrum alias  “Den Drempel” hebben we 

met de gespaarde centjes en met hier en daar een subsi-

die van diverse fondsen, veranderd in een gezellige huis-

kamer, waarin de bezoekers het leuk vinden er te vertoe-

ven.  

We hebben gezorgd voor nieuwe rode gordijnen, die 

smaakvol zijn opgehangen. Onze bar is vernieuwd en 

verhoogd met een vitrine, waarin de bekers en andere 

prijzen staan tentoongesteld. Naar de sportliefhebbers en 

biljartgenodigden is ook geluisterd met de inrichting van 

onze zaal. Een nieuw biljart is met subsidie door de wijk-

vereniging gekocht en wordt nu door meerdere biljartvere-

nigingen gebruikt bij hun onderlinge competities. Een groot 

tv-scherm is opgehangen. Er is in de eerste helft van 2014 

zelfs een driebanden toernooi georganiseerd, die nu als 

reguliere activiteit kan worden beschouwd. Dat is een win-

win activiteit zowel voor de inkomsten van de wijkvereni-

ging als voor de sportief ingestelde biljartfanaten uit de wijk 

en verder. Power point-presentaties en films kunnen wor-

den getoond. Internet-faciliteit is aanwezig. Een geluidsin-
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stallatie is gereedstaand voor actieve wijkbewoners om 

hun mening te verkondigen bij info-avonden met de Ge-

meente. Verder hebben de vrijwilligers twee kleine ruimtes 

in het gebouw omgetoverd van machine-werkplaats tot 

vergaderruimte en knutselruimte. Dat was een klus, die tot 

nu bij ons de grootste voldoening heeft gegeven. De bekle-

ding van de stoelen is vernieuwd zodat we daar de komen-

de 15 jaar geen zorgen over hebben. 

De ingezette vernieuwingen staan allen in het kader van 

contact bevorderen tussen onze wijkbewoners. Dat contact  

is precies het doel van onze Wijkvereniging. Saamhorig-

heid wordt gekweekt als je elkaar kent.  

De term “buurtbeheer” is tegenwoordig veranderd in 

“Wijkgericht werken”. 

De toezicht op en verbetering van het openbare gebied in 

de wijk was heel belangrijk. Bij de nieuwe aanpak 

“Wijkgericht Werken” speelt de sociale factor een grotere 

rol.  

Bij ons contact met de Gemeente Etten-Leur, in de per-

soon van onze wijkmanager, vergaderen we regelmatig 

m.b.v. een Wijkagenda, waarin ook meer plaats zal zijn 

voor sociaal maatschappelijke aandachtspunten. 

De weg naar een toekomstige participerende samenleving, 

waarin zorg op maat moet gaan worden gegeven, meer 

wordt verlangd van buurtbewoners naar elkaar toe, mantel-

zorg moet worden gefaciliteerd, een sociaal wijkteam dat 

zichtbaar in de wijk is geworden en dus wij er voor elkaar 
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moeten zijn, dat is een doel die wij als vrijwilligers samen 

in de wijkvereniging kunnen nastreven en naar toe kunnen 

werken.  Sinds 2018 is er beweging gekomen in de be-

stuurlijke bezetting van Den Drempel. De stichting baanlo-

zen heeft afstand genomen van haar activiteiten. Deze 

activiteiten vallen nu onder de paraplu van de wijkvereni-

ging. Al onze wijkactiviteiten vallen nu  onder het Activitei-

tencentrum West.  Dat is voor iedereen een hele veran-

dering.  

Hoe gaan we naar de toekomst toe met ons wijkgebeuren?  

Met andere woorden: 

Wat zal ons in de komende tijd bezighouden? Kunnen we 

nog eens 25 jaar vooruit met onze accommodatie midden 

in de wijk? 

Het wijkgebouw heeft zijn langste tijd gehad. Voldoet niet 

meer aan de tegenwoordige eisen. Is niet onderhouds-

vriendelijk meer! 

In het kader van duurzaamheid moet er in de komende 

jaren een nieuw wijkgebouw komen. De toezegging heb-

ben we al ontvangen van onze wijkwethouder. In de loop 

van 2018 zal er een commissie worden samengesteld, die 

de nieuwbouwactiviteiten gaat monitoren. In de jaren 2019 

of 2020 zal er moeten worden gebouwd. Tenminste dat is 

de bedoeling. Een nog op te richten stichting zal dan het 

beheer krijgen over de wijk accomodatie. De toestemming 

voor de realisatie zal nog door de gemeenteraad moeten 

worden gegeven.  
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Ondertussen gaan we gestaag verder. We laten het over 

ons heen komen. 

Ondertussen bepalen we als bestuur de kaders en houden 

we de regie.  

De vrijwilligers en wijkbewoners participeren en voeren uit 

en worden daarbij gefaciliteerd. Zonder deze vrijwilligers 

redden we het niet! Vrijwilliger zijn is inderdaad vrijwillig, 

maar niet vrijblijvend! 

Vrijwilligers worden niet betaald. Niet omdat hun werk 

waardeloos is, maar omdat ze onbetaalbaar zijn.◼ 

 

 


